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Schriftelijke vragen (art. 49 Reglement van Orde) 
 
Schriftelijke vragen van de fractie van de VVD Westerkwartier, 
Ingediend op: dinsdag 23 januari 2024 
Ingediend door: Jeroen Betten 
 
Onderwerp 
Vluchtelingenopvang Westerkwartier 
 
Inleiding 
Tijdens de gemeenteraadsvergadering van 13 december 2023 is gesproken over de 
vluchtelingenopvang in Nederland n.a.v. een aantal moties vreemd aan de orde van de dag. Uit 
verschillende contacten in de Westerkwartierse samenleving blijkt dat het College van B&W één of 
meerdere locaties in het Westerkwartier in voorbereiding heeft voor de opvang van 
vluchtelingen/asielzoekers, danwel één of meerdere locaties in het Westerkwartier heeft aangewezen 
voor de opvang van vluchtelingen/asielzoekers. Eén van de genoemde locaties is het voormalige 
bedrijfsterrein van sloopbedrijf Dusseldorp (voorheen Jager) te Midwolde. Tijdens de 
gemeenteraadsvergadering van 13 december 2023, noch op een ander moment, is de gemeenteraad 
formeel in kennis gesteld van enige voorbereiding tot of aanwijzing van locaties voor de opvang van 
vluchtelingen/asielzoekers. Daarnaast heeft de fractie kennisgenomen van een aantal 
nieuwsartikelen. Om die reden de volgende schriftelijke vragen: 
 
Vragen 

1. Bent u bekend met het artikel “Westerkwartier moet in eerste zes maanden van 2024 onderdak 
regelen voor 158 statushouders” van 3 januari 2024?1 
a. Kan het College van B&W de informatie in het nieuwsartikel verifiëren? 

2. Bent u bekend met het nieuwsartikel “Spreidingswet: gemeente Westerkwartier moet volgend 
jaar plek maken voor 382 asielzoekers” van 21 januari 2024?2 
a. Kan het College van B&W de informatie in het nieuwsartikel verifiëren? 
b. Sinds wanneer is het College van B&W op de hoogte van deze informatie? 
c. En, in het verlengde van vraag 2c: Op welk moment en op welke wijze is/was het College 

van B&W van plan dit met de gemeenteraad te delen? 
3. In hoeverre worden op dit moment vluchtelingen/asielzoekers opgevangen in de gemeente 

Westerkwartier? Graag verneemt de VVD-fractie een inhoudelijke motivering van de situatie 
zoals die op 1 januari 2024 was. 

4. Wat is de totale maatschappelijke opgave van de gemeente Westerkwartier met betrekking 
tot de opvang van vluchtelingen/asielzoekers en de huisvesting van statushouders voor 2024? 

5. In hoeverre heeft het College van B&W een formeel/informeel verzoek ontvangen van de 
relevante partijen om over te gaan tot de opvang van asielzoekers/vluchtelingen in de 
gemeente Westerkwartier? 
a. Zo ja, op welk moment is een dergelijk verzoek ontvangen? 

 
1 Martijn Klerks, “Westerkwartier moet in eerste zes maanden van 2024 onderdak regelen voor 158 statushouders”, 
Algemeen Dagblad, 3 januari 2024 (zie online: https://www.ad.nl/westerkwartier/westerkwartier-moet-in-eerste-zes-
maanden-van-2024-onderdak-regelen-voor-158-
statushouders~ada125bd/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.nl%2F). 
2 Martijn Klerks, “Spreidingswet: gemeente Westerkwartier moet volgend jaar plek maken voor 382 asielzoekers”, Algemeen 
Dagblad, 21 januari 2024 (zie online: https://www.ad.nl/westerkwartier/spreidingswet-gemeente-westerkwartier-moet-
volgend-jaar-plek-maken-voor-382-asielzoekers~ace4041d/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.nl%2F). 
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b. Zo ja, in hoeverre heeft het College van B&W de gemeenteraad op de hoogte gebracht 
omtrent het ontvangen verzoek? 

6. In hoeverre heeft het College van B&W het voornemen (gehad) om in de toekomst een 
Asielzoekerscentrum (AZC) te realiseren/te laten vestigen op het grondgebied van de 
gemeente Westerkwartier? 

7. In hoeverre heeft het College van B&W één of meerdere (nieuwe) locaties in de gemeente 
Westerkwartier op het oog voor, in voorbereiding voor, of aangewezen voor een vorm van 
opvang van vluchtelingen/asielzoekers? 

8. Vervolg op vraag 7. Indien “het voormalige bedrijfsterrein van sloopbedrijf Dusseldorp 
(voorheen Jager) te Midwolde” één van de locaties betreft, in hoeverre heeft een dergelijk 
besluit/voornemen invloed op het dossier omtrent de huisvesting van de gemeentelijke 
organisatie? 

9. In hoeverre kan het College van B&W aangeven of de gemeenteraad van het Westerkwartier 
van tevoren op de hoogte is gebracht/geconsulteerd over het voornemen om één of meerdere 
locaties aan te wijzen, danwel op het oog te hebben, danwel in voorbereiding te hebben voor 
de opvang van vluchtelingen/asielzoekers? 
a. Zo ja, op welke wijze is de gemeenteraad hieromtrent geïnformeerd? 
b. Zo nee, deelt u dan de mening dat – alleen al kijkende naar de enorme maatschappelijke 

gevolgen die asielopvang/vluchtelingenopvang mogelijk met zich mee kan brengen, 
alsmede de actieve en algemene informatieverplichting van het College van B&W op 
grond van de Grondwet en de Gemeentewet aan de voltallige gemeenteraad – dit wel had 
moeten gebeuren? Zo ja, bent u bereid dit in niet mis te verstane woorden aan de 
gemeenteraad kenbaar te maken? Zo nee, waarom niet? 

10. Indien een locatie in de gemeente Westerkwartier wordt aangewezen danwel in 
voorbereiding is voor de opvang van vluchtelingen/asielzoekers, in hoeverre worden 
omwonenden/belanghebbenden/belangstellenden hierover geïnformeerd, wordt er een 
informatieavond georganiseerd, en/of op welke wijze hebben zij inspraak in het besluit 
danwel het voornemen om vluchtelingenopvang/asielopvang te realiseren? En, in het 
verlengde daarvan: welke rol ziet de portefeuillehouder weggelegd voor zichzelf in dit kader? 

11. In hoeverre is het aanwijzen van een locatie voor de opvang van asielzoekers/vluchtelingen 
een bevoegdheid van het College van B&W of van de gemeenteraad? 

 
Toelichting (vraag 7) 
De VVD-fractie wil graag per locatie vernemen wat de (ambtelijke) status is: aangewezen, in 
voorbereiding, op het oog hebben. Voorts is het van belang om te weten welke status de opvang heeft 
(noodopvang?) en welke vluchtelingen/asielzoekers mogelijk opgevangen gaan of zullen worden 
(Derdelanders, Oekraïners?). 
 
Toelichting (vraag 8) 
Zoals bekend is de locatie van het voormalige gemeentehuis Leek niet meer beschikbaar voor de 
huisvesting van de gemeentelijke organisatie.3 Daarnaast zijn de gemeentehuizen van Marum en 
Grootegast om bekende redenen ongeschikt. Het College van B&W heeft reeds bekendgemaakt dat 
de locatie Zuidhorn niet langer mogelijk is.4 Dat brengt met zich mee dat de locatie in Midwolde de 
enige bekende overgebleven optie voor gemeentelijke huisvesting is. 

 
3 https://www.rtvnoord.nl/nieuws/1007573/westerkwartier-zet-voormalig-gemeentehuis-leek-te-koop. 
4 https://www.welkominzuidhorn.nl/actueel/actueel-zuidhorn/gemeentehuis-westerkwartier-toch-niet-in-zuidhorn. 
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